
Protokół Nr XL/09 
z odbytej sesji Rady Miejskiej 

 w dniu 26 listopada 2009r. o godz.14:00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie. 

 
1.Sprawy regulaminowe 

 
Ad.1.1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady Barbara Szostak otworzyła XL sesję Rady Miejskiej. 
Po powitaniu radnych i przybyłych gości, oświadczyła, iŜ zgodnie z listą 
obecności, aktualnie w sesji uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik nr 1 i 2 do 
niniejszego protokołu). 
 

Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
Przewodnicząca poinformowała, iŜ naleŜy wymienić ostatnią stronę projektu 
uchwały 6.5. w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gm. Rzepin; naleŜy równieŜ wymienić projekt 
uchwały 6.6. w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rzepina oraz 
wymienić projekt uchwały 6.7. w sprawie uŜyczenia pomieszczenia w ZSO w 
Rzepinie. 
Ponadto Przewodnicząca zwróciła się z zapytaniem , czy są inne propozycje lub 
uwagi  do przedstawionego porządku obrad.  
Radni nie zgłosili uwag i innych propozycji do porządku obrad. 
 

Ad.1.3. 
Przedstawienie porządku obrad. 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono, w związku z czym  przystąpiono  do 
głosowania. 
Za przyjęciem porządku obrad z wniesionymi zmianami głosowało  
15 radnych. 
 
 

Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca poinformowała , Ŝe radni nie wnieśli poprawek i zastrzeŜeń do  
protokołu z poprzedniej sesji w związku z czym przyjęcie protokołu poddała 
pod głosowanie. 
 

Za przyjęciem protokołu z  poprzedniej sesji głosowało 15 radnych. 
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Ad.1.5. 
Interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy róŜne. 
 

Głos zabrał radny Andrzej Pych informując, iŜ Sztab Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy  został powołany - szefem został Burmistrz Andrzej 
Skałuba. PoniewaŜ tradycją stało się, Ŝe co roku   jest wypuszczane  
tzw. ”Światełko do Nieba”, zwrócił się  do radnych z prośbą o dofinansowanie 
zakupu sztucznych ogni , które będą uwieńczeniem imprezy , a jednocześnie 
podziękowaniem dla społeczności Gm. Rzepin za okazane serce i otwarcie 
„portfeli” na tak szczytny cel. 
Przewodnicząca podziękowała radnemu za wypowiedź jednocześnie mając 
nadzieję , Ŝe radni przyłączą się do tego apelu. 
 
Następnie głos zabrał radny Józef Olesek  informując , iŜ ostatnio nastała 
dziwna moda oklejania drzew plakatami , jest tego bardzo duŜo , a najwięcej 
moŜna zauwaŜyć w okolicy rynku, lecz nie tylko. 
UwaŜa , Ŝe do tego są wyznaczone  miejsca  , prosił więc , aby pozrywać 
plakaty i  ewentualnie ukarać winnych. 
 
Ponadto głos zabrała radna Joanna Rycerz informując  , iŜ jak co roku  w 
styczniu będzie organizowany „Bal Charytatywny” dla  dzieci 
niepełnosprawnych  (jest organizowany od początku tej kadencji). 
Prosiła , aby w miarę moŜliwości dofinansować tę zabawę ze środków Programu 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi. 
 
Natomiast radny Jarosław Dudzis zwrócił się z pytaniem do burmistrza, czy 
będzie budowane rondo na skrzyŜowaniu obok LO w Rzepinie jeśli tak - chciały 
wiedzieć kiedy ewentualnie zostaną rozpoczęte prace, bo być moŜe są jakieś 
problemy z rozpoczęciem budowy. 
 
Nadto radny Robert  Łukaszewicz po raz kolejny zwrócił się do burmistrza o 
wywarcie  wpływu na Staroście Słubickim , by na skrzyŜowaniu ul. Słubickiej z 
ul. Zachodnią pomalować znaki pionowe oraz  pomalować pasy dla pieszych, 
Ŝeby w tym miejscu było zachowane bezpieczeństwo.  
PoniewaŜ jest to juŜ 3 lub 4 sesja , na której radny tę sprawę podnosi i nic nie 
zrobiono w tej kwestii, brak równieŜ jakiejkolwiek informacji na powyŜszy 
temat. 
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Następnie głos zabrał sołtys wsi Kowalów Pan Janusz Kołodziński informując , 
iŜ juŜ kilkakrotnie na spotkaniach z sołtysami poruszał problem złego stanu 
technicznego chodnika przy szkole (droga wojewódzka), były obietnice ze 
strony pani kierownik , Ŝe chodnik będzie w br. zrobiony. 
JednakŜe zbliŜa się koniec roku , a o remoncie chodnika nic się nie wspomina. 
Płytki na chodniku są zniszczone i zagraŜają  bezpieczeństwu. 
Nadmienić naleŜy, iŜ zdarzył się przypadek , Ŝe kobieta potknęła się i upadła, w 
wyniku czego złamała rękę. Co prawda na następny dzień po zgłoszeniu przez 
sołtysa przyjechała ekipa z Ośna i poprawiła  ten chodnik.  
Właśnie w tym dniu  obiecano , Ŝe będzie połoŜony nowy chodnik. 
 
Poza tym w kierunku Radowa – jest to równieŜ droga wojewódzka ruch 
samochodów jest coraz większy, a mieszkańcy wychodzą prosto z domów na 
ulicę. 
Prosił więc , aby burmistrz interweniował w tej sprawie, Ŝeby tam powstał 
chodnik, by mieszkańcy mogli bezpiecznie poruszać się. 
 
Ad.1.6. odpowiedzi  na zgłoszone interpelacje , wnioski, zapytania i sprawy 
róŜne. 
Burmistrz Dudzis wyjaśnił, iŜ jeśli chodzi o plakaty - zostaną powiadomione 
słuŜby porządkowe i będzie podana informacja do Internetu , Ŝe oklejanie drzew 
jest nie dozwolone. 
 
Natomiast jeśli chodzi o budowę ronda przy ul. Mickiewicza – budowa  miała 
się  rozpocząć w br. jednakŜe są pewne perturbacje pomiędzy Zarządem Dróg 
Wojewódzkich , a Starostwem Powiatowym, które opóźniły budowę  oraz  z 
uwagi na fakt , Ŝe zbliŜa się zima nie zostanie rozpoczęta budowa w tym roku. 
Aczkolwiek jest przyrzeczenie Zarządu Dróg Wojewódzkich oraz Zarządu 
Województwa , Ŝe na wiosnę 2010r. budowa ronda ruszy. 
Jak będzie , tak na prawdę do końca nie wiadomo. 
Burmistrz będzie  monitorować sprawę , bo budowa ronda w tym miejscu jest 
bardzo waŜną inwestycją i jak juŜ  wspomniał na tą chwilę jest przyrzeczenie , 
Ŝe wiosną budowa ronda ruszy. 
 
Pasy na ul.Słubickiej w Rzepinie - burmistrza równieŜ bulwersuje brak 
konsekwencji ze strony Starostwa. Nadmienił, iŜ burmistrz Skałuba osobiście 
rozmawiał z przedstawicielem Starostwa na ten temat. 
Poza tym gmina wystosowała pismo , na  które otrzymała potwierdzenie ze 
Starostwa , Ŝe pasy będą namalowane.  
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JednakŜe procedury nie pozwalają na natychmiastowe namalowanie, lecz 
zdaniem burmistrza pasy w tym  miejscu są niezbędne. 
Dodać naleŜy , Ŝe w Serbowie takŜe trzeba namalować , gdyŜ jest podobny 
przypadek. 
Radny Łukaszewicz dodaje , Ŝe nie chodzi tylko o pasy,  lecz równieŜ o 
namalowanie znaków pionowych w tym  miejscu, bo brakuje znaków , które 
wskazywałoby , Ŝe jest tam skrzyŜowanie i przejście dla pieszych i naleŜy 
zmniejszyć prędkość. 
Burmistrz Dudzis stwierdził, iŜ znaki pionowe kierowcy traktują róŜnie , ale 
mówiąc o pasach  miał na myśli znaki pionowe, gdyŜ w tym miejscu musi 
nastąpić zmiana organizac ji oznaczenia , a z tym się wiąŜą znaki poziome i 
pionowe. 
Aczkolwiek osobiście dla burmistrza najbardziej przemawia podwójna linia 
ciągła w tym właśnie miejscu. 
 
Natomiast jeśli chodzi o chodnik  w Kowalowie przy drodze wojewódzkiej – 
prowadzono rozmowy na ten temat , budowa chodnika nie zaleŜy od gminy 
Rzepin , lecz od Zarządu Dróg Woj. 
Dodać naleŜy , iŜ doszło do pewnej sytuacji , która spowodowała , Ŝe realizacja 
budowy chodnika została przesunięta na koleje lata. 
JednakŜe  burmistrz nie zapomina o tym i przy kaŜdej rozmowie porusza temat 
remontu chodnika. 
Taka sama sytuacja  jest z budową chodnika przy ul. Radowskiej równieŜ przy 
kaŜdym spotkaniu, bądź rozmowie burmistrz nadmienia , Ŝe jest to jedyna droga 
wojewódzka , na której wychodzą bezpośrednio schody z  domostw. 
JednakŜe Gmina nie moŜe  Ŝądać , lecz prosić. 
Jest jednak nutka optymizmu , bo kierownik  z Sulęcina obiecał, Ŝe postara się 
uwzględnić w budŜecie na przyszły rok budowę chodnika przy szkole. 
Natomiast jeśli chodzi o chodnik przy ul. Radowskiej  - w grę wchodzi większa 
inwestycja, poniewaŜ w tym miejscu trzeba by zasypać staw lub wybudować 
obwodnicę , wobec czego  koszty są niewspółmierne do budowy chodnika przy 
szkole. 
Jeśli chodziłoby  o budowę chodnika, to nie byłoby większego problemu , bo 
sytuacja ta jest znana w Zarządzie. 
JednakŜe na kaŜdym spotkaniu burmistrz rozmawia  o budowie chodnika przy 
szkole i o polepszeniu bezpieczeństwa  na ul. Radowskiej  wysepce dla 
autobusów przy szkole w Kowalowie. 
Trwają wstępne prace projektowe nad tym,  Ŝeby wydzielić wysepkę kosztem 
gminnego gruntu , a przy okazji tych prac ma powstać chodnik na  
ul. Słubickiej w Kowalowie. 
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Ad.2.Informacja przewodniczącej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
Przewodnicząca B. Szostak poinformowała, iŜ do biura rady wpłynęło pismo od 
mieszkańców ul. Kraszewskiego w Rzepinie, którzy proszą o dokończenie 
budowy drogi oraz wykonania zjazdu (pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu). 
 
Ponadto odczytała pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Słubicach  
dot. analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej oraz oświadczeń 
majątkowych składanych przez burmistrza , z-cę burmistrza , sekretarza gminy, 
skarbnika gminy, kierowników jednostek org. Gminy oraz przez  osoby 
wydające decyzje admin. w imieniu burmistrza ( pismo stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu). 
Ponadto w dniu 21.11.2009r. uczestniczyła w spotkaniu z okazji  38. rocznicy 
powstania chóru „Wrzosy”.  
Cotygodniowe dyŜury w biurze rady , przygotowanie sesji , spotkanie z 
burmistrzem celem omówienia bieŜących spraw oraz zatwierdzenie projektu 
budŜetu na 2010r. 
 
Ad. 3. Sprawozdanie burmistrza o pracach między sesjami. 
Burmistrz Dudzis w imieniu Burmistrza Skałuby (nieobecny - zwolnienie 
lekarskie ) poinformował, iŜ burmistrz  w dniu 10.11.2009r. brał udział w 
uroczystości Narodowego Święta Niepodległości w Słubicach. 
Natomiast w dniu 11.11.2009r. uczestniczył w uroczystości  z tej okazji w 
Rzepinie. 
Wyjazd do Urzędu Marszałkowskiego celem podpisania aneksu do umowy  
do projektu pn. „ Termomodernizacja budynków oświatowych”. 
Udział w spotkaniu wójtów i burmistrzów powiatu słubickiego z Marszałkiem 
Woj.  dot. inwestycji Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Uczestniczył równieŜ w konferencji dot. finansowania Rozwoju Regionalnego – 
źródło finansowania w świetle znowelizowanej ustawy o finansach publicznych. 
Spotkanie w sprawie powołania sztabu „Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy”. 
Spotkanie  z wykonawcami nadzorującymi inwestycje pn. ”Termomodernizacja 
budynków oświatowych”;  „Budowa kanalizacji na starym mieście i w 
Starościnie” oraz  budowa kompleksu sportowego pn. „Moje boisko Orlik 
2012”. 
Spotkanie z projektantami  budowy przedszkola Nr 3.  
Rozmowa  z przedstawicielami Polskiego Związku Akrobatyki dot. organizacji 
pucharu Polski w akrobatyce na terenie Rzepina. 
Cotygodniowe przyjmowanie petentów i załatwianie spraw bieŜących. 
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Ad.4.Infromacja dot. działalności  MDK w Rzepinie. 
Z uwagi na nieobecności dyrektora Pana Tomasza Sidorkiewicza (wyjazd 
słuŜbowy) informację przedstawiła Pani Agnieszka Wodara  informując, iŜ w 
MDK są następujące etaty : 
-księgowa  - 1/3 etatu, 
-animator kultury – 1,0 etat ( w tym: kasjer,  sekretariat, instruktor), 
-plastyk – 1,0 etat, 
-sprzątaczka  -0,5 etatu, 
-sprzątaczka – portier – 1, 0 etat, 
-konserwator-portier – 0, 5 etatu, 
-obsługa sprzętu audio-video – 1,0 etat (akustyk, kinooperator), 
-dyrektor – 1,0 etat. 
 
Drzeńsko – animator kultury – 1,0 etat 
 
Gajec – animator kultury – 1,0 etat 
 
Instruktorzy: 
Grupy teatralne, zespoły muzyczne, zespoły taneczne, koła zainteresowań – 
umowa zlecenie, umowa o dzieło lub wolontar iat. 
Obsługa  sprzętu estradowego – umowa zlecenie. 
 
Sułów 
 
Opiekun świetlicy – umowa zlecenie 
 
Radów 
Serbów 
 
W kaŜdym z  wymienionych sołectw istnieje świetlica , w której pracuje osoba 
skierowana  z Urzędu Pracy na przygotowanie zawodowe lub staŜ. 
 
Ponadto przy MDK działają następujące zespoły i grupy : 
-Chór Wrzosy; 
-Kapela Kaziuki; 
-Shema; 
-młodzieŜowa grupa lokalna ; 
-dziecięca grupa wokalna; 
-variete- grupa taneczna i wiele innych. 
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Działa równieŜ pracownia plastyczna – zajęcia - grupa młodsza od 5-7 lat. 
Grupa Horyzont –dzieci powyŜej 8 lat oraz grupa młodzieŜy i dorosłych. 
Prowadzona jest teŜ galeria , gdzie moŜna zobaczyć wystawę prac malarskich. 
Działa równieŜ Kino Chrobry (kinooperator –Mariusz Szpakowski). 
Poza tym odbył się plener malarski pt. „Inicjacje sztuki w Rzepinie 2009” zasięg 
pleneru był ogólnopolski, udział brali artyści od Krakowa po Gdańsk , prace 
zostaną pokazane  szerszej publiczności w formie kalendarza (pisemna informacja 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Radny Grzegorz Kazieczko zwrócił się z prośbą , aby przekazać pisemną 
informację. 
Pani Wodara odpowiedziała , Ŝe przekaŜe przez pracownika biura rady  
p. M.Szewczyńską. 
Ponadto  głos zabrał sołtys wsi Starków, który zwrócił się  z pytaniem  dlaczego 
mieszkańcy Starkowa są niedoinformowani , jeśli chodzi o imprezy mające się 
odbyć w Rzepinie. Po prostu nie ma plakatów, czy zawiadomień – gdyby 
docierała informacja , na pewno mieszkańcy chętnie uczestniczyli by w tych 
imprezach, prosił więc, aby pamiętać o Starkowie równieŜ. 
Pani Wodara wyjaśniła , Ŝe oprócz osób zatrudnionych na etacie MDK posiłkuje 
się Wolontar iatem lub teŜ osobami fizycznymi. 
Wygląda to następująco;  przed imprezą , która ma się odbyć w Rzepinie plakaty 
są przekazywane do szkoły w Kowalowie lub do świetlicy w Drzeńsku z prośbą 
o dalsze przekazanie. 
PoniewaŜ pracownicy nie są w stanie dotrzeć do kaŜdej miejscowości , by 
dostarczyć plakaty. 
Poza tym na stronie internetowej jest informacja i w Gazecie Lubuskiej. 
Wyjaśniła, iŜ w przyszłości będzie miała to na uwadze. 
Następnie głos zabrał radny G.Kazieczko informując p.Siejkowskiego, Ŝe 
wielokrotnie na sesjach  zgłaszał problem , Ŝe z powodu braku Domu Kultury 
we wsi Starków (brak adresu) nie moŜe ubiegać się o środki pomocowe z UE. 
Radny rozmawiał na ten temat z dyrektorem MDK p.T. Sidorkiewiczem , który 
oznajmił, iŜ  nie widzi Ŝadnych przeszkód , Ŝeby kontaktować się z nim. 
Wobec czego za pośrednictwem MDK w Rzepinie moŜna pozyskiwać fundusze 
z UE. 
Poza tym   korzystając z okazji podziękował w imieniu Komis ji Oświaty…   za  
bardzo pręŜne działanie MDK w Rzepinie . Jednocześnie prosił o przekazanie 
gratulacji wszystkim pracownikom MDK. 
Pani Wodara dodaje, Ŝe właśnie z p. Siejkowskim jest najmniejszy kontakt, 
dlatego nawet nie zna sołtysa Starkowa. 
Pani Bogumiła Urbanek poinformowała , Ŝe jej pracownicy często jeŜdŜą do 
Starkowa i w miarę potrzeby mogą przekazać plakaty, a oni dostarczą sołtysowi. 
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Ad.4. Informacja p działalności Miejskiej biblioteki Publicznej w Rzepinie. 
 

Dyrektor Aleksandra Bartkowiak poinformowała, iŜ Miejska Biblioteka 
Publiczna w Rzepinie w raz z filiami słuŜy zaspokajaniu potrzeb oświatowych, 
kulturalnych i informacyjnych społeczeństwa oraz uczestniczy w 
upowszechnianiu  wiedzy i kultury. 
Jest otwarta dla wszystkich. Wychodząc naprzeciw potrzebom czytelników oraz 
mając na względzie zmiany i potrzeby jakie nies ie za sobą postęp w róŜnych 
dziedzinach Ŝycia , biblioteka zajmuje się takimi działaniami kulturalno-
oświatowymi, które promują modę na czytanie , a co za tym idzie zwiększają 
liczbę osób korzystających z biblioteki , ułatwiają dostęp czytelnika do 
wszelkiego rodzaju informacji.   
Jest to instytucja , która  rozwija się poprzez uczestnictwo w róŜnych 
programach m.in. od 6 lat biblioteka składa wniosek do biblioteki narodowej o 
pozyskanie środków na wzbogacenie księgozbioru z Programu Ministra Kultury 
pn. ” Promocja czytelnictwa ”. 
Miejska Biblioteka Publiczna w Rzepinie jako jedna z 52  lubuskich bibliotek 
została zakwalifikowana do  udziału w ogólnopolskim Programie Rozwoju 
Bibliotek. 
Wspólnie z podobnymi gminnymi placówkami w Cybince i Górzycy jest 
partnerem biblioteki w Słubicach.    
Poza tym na początku 2009r. biblioteka w Rzepinie zakupiła nowe komputery 
do czytelni internetowej. 
Jest pięć stanowisk do dyspozycji czytelników , z których moŜna korzystać 
bezpłatnie (pisemna informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 
O godz. 14.15 obrady opuścił radny Marek Radzik. 
 
Ad.6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Ad.6.1. zmian budŜetu i w budŜecie . 
 
Pani skarbnik wyjaśniła, Ŝe w wersji jaką radni otrzymali wcześniej było 
zapisane , Ŝe zwiększają się dochody. W chwili obecnej zmieniło się – dochody 
się zmniejszają w związku z tym , Ŝe OPS  wystąpił do Urzędu Wojewódzkiego 
o zmniejszenie środków , które  do końca roku nie zostaną wykorzystane, a 
muszą być zwrócone do Urzędu Woj. - 143.380zł.są to środki na zasiłki 
rodzinne (zadania zlecone) , gmina nie moŜe tych środków wykorzystać musi je 
zwrócić. 
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Natomiast o kwotę 505zł. zwiększą się dochody – dotacja na zadania zlecone , 
środki z przeznaczeniem na składki na ubezpieczenie zdrowotne osób, które  
pobierają zasiłek z OPS. 
Ponadto jest pilna potrzeba wymiany  pieca gazowego w przedszkolu nr 3 w 
Rzepinie – jest to kwota 23.000zł. (demontaŜ starego pieca i montaŜ nowego, 
plus koszt  nowego pieca). 
Poza tym wypłynął problem słabego ciśnienia wody pomiędzy przedszkolem 
nr 2 , a budynkiem przy ul. Woj. Polskiego 4  (rury są zakamienione) – naleŜy 
przełoŜyć rury – koszt ok.10.800zł. oraz  na dokończenie budowy boiska przy 
ul. Poznańskiej w Rzepinie planuje się środki w kwocie 50 tys.zł. 
Burmistrz Dudzis  dodaje , iŜ podjęto decyzję , Ŝe modernizacja stadionu będzie 
robiona systemem gospodarczym. Były obietnice , Ŝe będzie dofinansowanie , 
jednak  gmina nie uzyskała Ŝadnych środków z zewnątrz, wobec czego 
burmistrz podjął decyzję, Ŝe modernizac ja stadionu będzie wykonywana 
własnymi siłami. 
Na wiosnę przyszłego roku Klub Sportowy„Ilanka” będzie mógł rozgrywać juŜ 
mecze. 
Dlatego w lutym 2010r. boisko będzie musiało być oddane do weryfikacji,  
a w  chwili obecnej trzeba wykonać takie prace , których nie będzie moŜna 
wykonać zimą, czyli prace związane z betonowaniem  trybun, schodów itp. 
Natomiast w okresie zimowym będzie moŜna wykonywać ogrodzenie, budki i 
oświetlenie. 
Pani Skarbnik poinformowała, iŜ reasumując powyŜsze jeśli chodzi o 
zwiększenie i zmniejszenie dochodów jest to kwota 62.211zł. 
Poza tym zmniejszają się dochody bieŜące o kwotę 215.811zł., a zwiększają się  
dochody majątkowe o 153.600zł. 
Zmniejszają  się równieŜ wydatki o kwotę  62.211zł.  
Natomiast jeśli chodzi o inwestycje zaplanowane na rok bieŜący i te , które 
zostały juŜ  zrealizowane , bądź jeszcze będą realizowane do końca br.- wartość 
nakładów wynosi 8.699.831,53zł. 
Pytań nie zgłoszono. 
 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

Ad.6.2. w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/95.08 RM z dn.29.12.2008r. w 
sprawie przyjęcia GPPRPA i Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Rzepin na 2009r. 
 

Pani Ewa Sierant-Lipnicka wyjaśniła, iŜ ze środków tych korzysta równieŜ 
Caritas – przygotowanie kolacji wigilijnej dla osób ubogich i samotnych. 
W tym roku równieŜ gmina wspólnie z Caritas zorganizowała Dzień Dziecka. 
Ponadto gmina sfinansowała powrót pielgrzymów  pielgrzymki rowerowej z 
Częstochowy– jest to kwota ok.6.000zł. 
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Ponadto poinformowała, iŜ w 2009r. była zaplanowana kwota na zabawę dla 
dzieci niepełnosprawnych. 
PoniewaŜ nie było sygnałów w ciągu roku, wobec czego  w projekcie uchwały 
zmniejszono środki o 800zł ,  pozostała kwota 200zł. 
Proponowała więc, aby do końca br. kwota 200zł. została wydatkowana , a na 
przyszły rok podczas tworzenia nowego programu na 2010r. weźmie to pod 
uwagę i zaplanuje środki na powyŜszy cel. 
Radna Rycerz wyjaśniła, Ŝe są organizowane konkursy, pomagają w tym 
nauczyciele – prosiła równieŜ o pomoc. 
Pani Sierant-Lipnicka poinformowała, Ŝe na przyszły rok uwzględni w budŜecie 
ww. zabawę , lecz o kwocie będzie musiała rozmawiać z burmistrzem.  
JednakŜe bardzo prosiła, aby do końca br. wydatkować te 200zł., Ŝeby nie 
przepadły. 
Wobec powyŜszego głos zabrał radny Dudzis informując , iŜ na komisjach  była 
mowa, Ŝe z tych środków będą uzupełnione równieŜ place zabaw , wobec czego 
prosił, aby w pierwszej kolejności uzupełnić plac zabaw przy ul. Chrobrego, a 
następnie  przy ul. Podlaskiej i H. Sawickiej.   
Pani Sierant-Lipnicka odpowiedziała, iŜ przeprowadziła rozmowę z 
burmistrzem na której uzgodniono, Ŝe na pewno  na I miejscu będzie 
uzupełniany plac zabaw przy ul. Chrobrego, a w następnej kolejności przy  
ul. H. Sawickiej . Natomiast nie było mowy o placu zbaw przy ul. Podlaskiej. 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
Ad.6.3. w sprawie stawek w podatku od nieruchomości. 
 

Pani Anna Antoszewicz  zwróciła się o zadawanie pytań, poniewaŜ  materiały 
zostały dostarczone radnym , w związku z czym odpowie na zadane pytania, 
jeśli takie będą.  
Z pytaniem zwrócił się więc radny J.Dudzis odnośnie powierzchni budynków 
pod działalność gospodarczą i grunty pod działalność , poniewaŜ są duŜe 
róŜnice. 
Pani Antosiewicz wyjaśniła, Ŝe nie są to planowane powierzchnie na rok 2010 , 
są to powierzchnie aktualnie występujące w ewidencji podatkowej , poniewaŜ 
nie moŜna określić jakie będą powierzchnie do opodatkowania w 2010r. jest to 
po prostu nie moŜliwe. 
Na terenie gminy  Rzepin jest sporo nowych inwestycji są to  inwestycje o 
duŜych powierzchniach, niemniej jednak uŜytkowanie tych inwestycji 
rozpoczęło się w tym roku. 
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Cytując treść  art.6 ust. 2 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, z której 
wynika, Ŝe pomimo , iŜ w budynkach w których jest prowadzona działalność 
gospodarcza rozpoczęto ich uŜytkowanie w  br. mają do końca roku tzw. 
”wakacje podatkowe”. 
Opodatkować je moŜna dopiero od 1 stycznia 2010r. 
NaleŜy dodać , iŜ do opodatkowania przyjmuje się powierzchnię uŜytkową. 
Gmina nie moŜe wymagać od potencjalnego podatnika , Ŝeby podał 
powierzchnię budynku , który będzie uŜytkował w przyszłym roku , gmina nie 
ma takiego prawa. 
JednakŜe radny Dudzis wychodzi z załoŜenia , Ŝe jeŜeli ktoś rozpoczyna 
działalność w br. a ma tzw. „wakacje podatkowe”, to powinien podać na jakiej 
powierzchni działa i na jakiem terenie. 
Wobec czego na takiej podstawie naleŜało prognozować metraŜ   na przyszły 
rok. 
Pani Antosiewicz wyjaśniła, Ŝe podatnik ma czas do końca roku , Ŝeby  złoŜyć 
informację , by moŜna go było opodatkować od 01.01.20010r. 
 
Ponadto radny J. Dudzis złoŜył wniosek formalny, aby wprowadzić zmianę 
stawki w § 1 pkt 2 lit. „e” jest kwota 3.zł , proponował podwyŜszyć na 
3,20zł. 
Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. 
 
Za przyjęciem ww. wniosku głosowało 3 radnych, 10 było przeciw, 1 się 
wstrzymał. 
 
W związku  z powyŜszym głos zabrał radny Łukaszewicz informując, iŜ 
głosował za podniesieniem stawki na 3,20zł, poniewaŜ stawki przez wiele lat nie 
były podnoszone. Powierzchnia dot. budynków które są nie uŜytkowane przez 
rolników powiększyły się i powiększają się systematycznie , a stawki nie 
wzrastają i od wielu, wielu lat nikt z tym nic nie robił.  
Natomiast są wysokie stawki jeśli chodzi o  mieszkania – stawki są maksymalne  
i gmina idzie w tym kierunku , Ŝeby te stawki utrzymać, choć wiadomo, Ŝe 
wiele osób nie płac i z uwagi na problemy finansowe. 
Pozostałe osoby  muszą płacić, bo taka jest uchwała i płacą maksymalne stawki. 
Jak wynika z informacji gmina wychodzi naprzeciw osobom , które mieszkają 
na wsi , Ŝeby im pomóc w funkcjonowaniu - stawki są niskie, a powierzchni jest 
coraz więcej. Być moŜe powierzchnie te  dotyczą, teŜ innych budowli , które 
powstają w mieście , a nie  są wykorzystywane. 
Dlatego naleŜy traktować wszystkich równo , Ŝeby wszyscy płacili podatki, bo 
wiadomo ,Ŝe nikt nie chce płacić wysokich podatków, ale naleŜy teŜ brać pod 
uwagę osoby , które nie mają, a płacą. 
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Płacą  od wielu lat wysokie stawki , natomiast w tym przypadku jest stawka 
niska , a powierzchnia powiększa się. 
Ponadto wyznaczono wiele zadań do realizacji , które budŜet zakłada. 
Wpłynęło wiele wniosków od radnych do nowego budŜetu. 
W związku  z tym moŜna domniemywać , Ŝe nie wszystkie inwestycje , które są 
w nim zawarte będą zrealizowane. PoniewaŜ będzie to wynikało  z tego , Ŝe 
część pieniędzy pójdzie na coś , co zdarzy się  niespodziewanie dla gminy np. 
katastrofa, wypadki losowe i realizacja waŜniejszych inwestycji. 
Natomiast dodatkowy wpływ  środków do budŜetu pozwoli zapobiec takim 
sytuacją, a pieniądze ujęte w budŜecie będą gwarantowały, Ŝe te inwestycje  
burmistrz zrealizuje. 
Nadmienić naleŜy , Ŝe to rada decyduje o budŜecie, natomiast radni na 
kształtowanie budŜetu mają wpływ  w tym wypadku nie wielki. 
Zwrócił więc uwagę , Ŝeby być odpowiedzialnym obywatelem i naleŜy wziąć 
wszystko pod uwagę, bo jeśli miasto ma się rozwijać to jest to robione dla 
wszystkich mieszkańców Rzepina i oni teŜ muszą wnieść w to jakiś wkład. 
Nie tylko gmina ma brać kredyty i je spłacać, bo  jak wszystkim wiadomo 
gmina będzie zablokowana na jakiś czas , więc trzeba dać coś teŜ od siebie, bo 
dotyczy to nas wszystkich i naleŜy wszystkich traktować równo. 
Więcej pytań nie zgłoszono. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
 

Ad.6.4.w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. 
 
Pani Anna Antoszewicz poinformowała, Ŝe radni materiały otrzymali wobec 
czego proszę o pytania. 
Z pytaniem zwróciła się Przewodnicząca B.Szostak, poniewaŜ Sąd uchylił w 
uchwale, która obowiązuje w br.  punkt , w którym gmina zwalnia osoby , które 
przeszły na renty bądź emerytury, czy  w obecnej uchwale zostało to 
uwzględnione, czy nie?. 
Pani Antoszewicz wyjaśniła, iŜ w tym przypadku był to zapis przedmiotowo-
podmiotowy , poniewaŜ przedmiotem były budynki gospodarcze, a podmiotem 
byli emeryci . 
Uchwała ta była weryfikowana równieŜ przez organ nadzorczy, jednak asesor 
sądowy zwrócił się z wnioskiem o uchylenie punktu dot. zwolnienia. 
Zapis jest zawarty , lecz jest to zapis przedmiotowy , poza tym projekt uchwały 
był równieŜ w międzyczasie weryfikowany przez Regionalna Izbę 
Obrachunkową , która nie miała do zapisu Ŝadnych zastrzeŜeń. 
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Ponadto głos zabrał burmistrz Dudzis informując , iŜ w poprzedniej uchwale 
było zwolnienie emerytów i rencistów, którzy po zdaniu ziemi na Skarb Państwa  
byli zwolnieni z opłaty za stodoły, chlewy itd. 
W obecnej uchwale zwolnienie to teŜ jest ujęte , lecz w inny sposób 
sformułowano zapis. W taki , Ŝeby Prokurator nie mógł nic zarzucić. 
NaleŜy dodać , iŜ zwolnienie to funkcjonuje w wielu gminach w Polsce 
do tej pory. Natomiast Prokurator zarzucił niektórym gminom , co prawda 
wybiórczo , a Sąd podzielił zdanie Prokuratora , lecz gmina tak do końca nie 
moŜe się zgodzić z tym, ale jeŜeli tak jest to gmina nie będzie się handryczyć. 
Zwolnienia te będą obowiązywać nadal, tylko po prostu jest inny zapis. 
Więcej pytań na wniesiono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
 
Ad.6.5. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gm. Rzepin. 
 
Pani Anna Antoszewicz poinformowała, Ŝe stawki w stosunku do roku 
ubiegłego nie uległy zmianie ze względu na to, Ŝe stawki podatku od środków 
transportowych są juŜ  i tak wysokie. W związku   z czym zachowały się  na 
poziomie roku ubiegłego.  
Pytań na wniesiono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
O godz. 15.05 przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach. 
 
Po przerwie o godz.15.14 wznowiono obrady 
 
Ad.6.6. w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rzepina. 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe po dokładnej analizie i  rozpatrzeniu przez 
Komisję Rewizyjną skargi, komisja uznała skargę za niezasadną. 
Głos radny A.Pych informując, poniewaŜ na Komisji Rewizyjnej nie został 
dopuszczony do głosu. 
Wobec czego informuje na sesji, Ŝe art. 35 kpa mówi o przekroczeniu terminu 
przez urząd , a z drugiej strony uwaŜa Ŝe skarga p.Kuźmińskiego nie była 
skierowana do właściwego organu. 
Natomiast art. 35 odwołuje się do art.37 kpa , który mówi , Ŝe przekroczenie 
terminu rozpatruje wyŜszy organ- nie rada. 
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Ponadto  zacytował treść art.21 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym , który 
mówi   , Ŝe w posiedzeniach komisji mogą uczestniczyć radni nie będący 
członkami komisji , mogą zabierać głos w dyskusji i składać wnioski, jednak 
bez prawa  do głosowania. 
 

Więcej pytań na wniesiono. 
 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw było 0 , 
1 się wstrzymał. 
 

Ad.6.7. w sprawie uŜyczenia dla Stowarzyszenia Seniorów w Rzepinie. 
 

Burmistrz Dudzis  wyjaśnił, iŜ uchwała mówi o przekazaniu pomieszczenia w 
ZSO dla Stowarzyszenia Seniorów w Rzepinie. 
Dotychczas  mimo szczerych chęci nie moŜna było znaleźć pomieszczenia. 
Stowarzyszenie chciało zaistnieć i działać w MDK , lecz  mimo , Ŝe budynek 
jest pokaźny nie starczyło dla wszystkich miejsca. 
Nadarzyła się okazja , bo księgarnia która zajmowała miejsce w budynku ZSO 
wyprowadziła się, wobec czego jest propozycja uŜyczenia dla stowarzyszenia 
pomieszczenia w budynku ZSO w Rzepinie. 
Pytań na wniesiono. 
 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

Ad.7.Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracy komisji między 
sesjami. 
 

Głos zabrał radny Andrzej Udziela prosząc burmistrza o wyjaśnienie  
dlaczego rada nie głosowała nad uchwałami w sprawie podatku rolnego i 
leśnego. 
 

Burmistrz Dudzis wyjaśnił, Ŝe uchwały w sprawie podatku rolnego i leśnego 
nie były tematem sesji , poniewaŜ burmistrz uznał, Ŝe wysokość tych podatków 
ustaliła ustawa na poziomie ceny zgodnie z danymi statystycznymi. 
W związku z czym jeśli  burmistrz zgadza się z poziomem ceny Ŝyta , na 
podstawie której jest ustalana wysokość podatku rolnego i leśnego , to zbędna 
jest uchwała. 
Ponadto głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej St. Waszczyszyn 
informując , iŜ nie dopuścił do głosu radnego Pycha , z uwagi na to , Ŝe bliska 
jemu osoba pracuje w urzędzie . W związku  z tym jako przewodniczący podjął 
decyzję o stronniczości w tej sprawie dlatego nie udzielił głosu radnemu 
Pychowi. 
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Natomiast Przewodnicząca B.Szostak  dodaje , Ŝe radny ma prawo do brania 
udziału w innych komisjach niŜ jest członkiem. 
Poza tym jeśli były jakieś zastrzeŜenia to naleŜało wyartykułować. 
JednakŜe zdaniem p.Szostak radny Andrzej Pych w rozpatrywaniu tej  skargi  
duŜo pomógł. 
 

Ad.8.Zamknięcie sesji. 
 
Wobec zrealizowania tematów obrad Przewodnicząca Rady Barbara 
Szostak o godz. 15:30 zamknęła XL sesję Rady Miejskiej w Rzepinie. 
 
 
Protokółowała:                                                         Przewodniczyła: 
 

M. Szewczyńska                                          Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
                                                                               (-) Barbara Szostak 
 


